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1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering met een woord van welkom en stelt mevrouw Angelique Heus 

voor. Zij is sinds 1 maart werkzaam als ambtelijk secretaris.  

 

De dijkgraaf heeft twee korte mededelingen; dat betreft ten eerste de regelgeving met betrekking tot 

het coronavirus. Hoogheemraadschap Rijnland volgt hierin de regels van de overheid die gebaseerd 

zijn op de adviezen van het RIVM. Rijnland stelt het belang van de gezondheid van de medewerkers 

voorop en streeft daarnaast naar continuïteit van de werkzaamheden.  

Ten tweede deelt hij zijn bezoek aan mw. Van Steensel met de commissie. Het gaat momenteel goed 

met haar en de gedachte is dat zij geheel kan herstellen. Totdat zij hersteld terug zal zijn is de 

dijkgraaf haar eerste plaatsvervanger.  

 

2. Spreekrecht 

Van het spreekrecht wordt geen gebruik gemaakt.  
 

3 Notulen van de commissievergadering W&W d.d. 15 januari 2020 

Tekstueel en naar aanleiding van: 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

Naar aanleiding van de toezeggingenlijst zijn geen opmerkingen. 

 

 

4. MEDEDELINGEN 

Er zijn geen mededelingen. 
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5. VV-BESLUITVORMINGSNOTA’S  
5.a. Uitvoeringsvariant en voorbereidingskrediet AWZI Haarlem Waarderpolder 

Mevrouw Fierens deelt mee dat ter voorbereiding op het te bespreken voorstel meerdere 

rondleidingen hebben plaatsgevonden. Zij is benieuwd naar de opinie van de commissie over het 

voorstel.  

 

De heer Klok dankt voor het uitgebreide document. Hij heeft wel een vraag op financieel vlak; de 

begroting kwam aanvankelijk uit op 80 miljoen en het voorgestelde bedrag voor de voorbereiding is 

nu begroot op 150 miljoen. Hij wil weten hoe geborgd kan worden dat 150 miljoen euro niet 

overschreden gaat worden. Voorts vraagt hij hoe het besluit aangaande de technologiekeuze genomen 

is. Er zijn in de loop der tijd uitbreidingen geweest waarop nog niet geheel is afgeschreven. Als 

fractie wordt het voorstel ervaren als een forse investering, of het nu gaat om nieuwbouw of 

renovatie. Mogelijk kan er nog hergebruik plaatsvinden?  

 

De heer De Mooij vindt het een helder en duidelijk stuk maar heeft vragen die betrekking hebben op 

de capaciteit. Zijn vraag is of er rekening wordt gehouden met nieuwbouw van woningen in het kader 

van het vraagstuk rondom woningbouw dat gerelateerd is aan de voorziene bevolkingsgroei.  

 

De heer Stuurman vindt dat het gaat om een groot en spannend project. Ook de informatievoorziening 

is bijzonder groot; bezoeken aan waterschappen, marktconsultaties, second opinions, meerdere 

locatiebezoeken, toelichtingen aan fracties en dat alles voor slechts een keuze: renovatie of 

nieuwbouw. De fractie AWP stelt, na wijs beraad: stop met renoveren en begin opnieuw. De risico’s, 

alhoewel berekend, zijn groot en kennen een keteneffect. De ondergrond is altijd een grote 

risicofactor en die is hier meer dan aanwezig.  De kans om voor de volgende 50 jaar iets neer te zetten 

en nieuwe technieken toe te passen is uniek en moet volgens AWP worden aangegrepen. AWP 

begreep dat bij de opstart de focus lag op de Nereda zuiveringstechnologie. Inmiddels is er voldoende 

ervaring met andere technologieën waardoor de uitvraag voor nieuwbouw vernieuwend en 

concurrerend zal worden.  

 

Er kan geen beroep worden gedaan op verborgen zaken bij het renoveren van bestaande installaties; 

marktpartijen bieden techniek en resultaat aan waarbij gedacht kan worden aan budgetbeheersing en 

scherpere risicotoedeling.  

Tenslotte een nog niet benoemd argument voor nieuwbouw, namelijk dat de mens bij elke stap in het 

proces nog altijd onontbeerlijk bleek. Een schepje hier, een roostertje vrij maken of een pompje 

vervangen; hoewel op menskracht veel is bezuinigd, vraagt de keten van werkzaamheden zeker 

menselijke aandacht. Daarom is het besluit begin opnieuw nu het nog kan, hoewel de sprong in het 

diepe groot is. Maar we moeten ons ook realiseren dat nog meer rapporten of deskundigen raadplegen 

de organisatie niet wijzer zal maken. De fractie kijkt uit naar de volgende stap; het uitvragen hoe de 

inwoners van Haarlem en omgeving een toekomstbestendige afvalwaterzuivering krijgen.  

Voor die volgende stap vraagt AWP aandacht voor de volgende onderwerpen. Wat zullen de total 

costs of operation worden met nieuwe technieken die van belang zijn om opnieuw naar de 

businesscase te kunnen kijken? Voorts is de heer Stuurman benieuwd hoe snel de gemeente Haarlem 

aan de slag gaat met haar ambitie tot afkoppeling. Tenslotte een compliment voor het afstemmen van 

de plannen met andere waterschappen, naast de technische marktconsultaties. Kennisdeling binnen de 

sector acht AWP van grote waarde.  

 

De heer Revet dankt voor de uitgebreide toelichting en is het eens met voorgaande sprekers. Hij vindt 

het jammer dat drie jaar geleden niet is besloten over te gaan tot nieuwbouw omdat veel tijd besteed 

is aan de mogelijkheid van renovatie. Nieuwbouw is naar zijn mening de beste oplossing. Hij wil de 

suggestie meegeven alvast een vooraankondiging te doen van een Europese aanbesteding zodat ook 

potentiële aannemers en uitvoerders kunnen meedenken over plannen en oplossingen. Voor het 

overige is hij het eens met de voorgestelde richting.  

Mevrouw Corbey heeft complimenten voor de goede en overzichtelijke informatie. Haar fractie stemt 

in met nieuwbouw met de kanttekening ten aanzien van het “huisje” dat goed kan dienen voor 
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ontvangsten. Zij heeft deelgenomen aan de rondleiding en geconcludeerd dat de meeste problemen 

voortkomen uit de inname van water en met name de niet goed werkende roosters. Gelet op de 

doorlooptijd om tot nieuwbouw te komen – gerekend vanaf nu zal dat minimaal zes jaar zijn – heeft 

zij ook zorg voor de komende jaren en de medewerkers die momenteel van verstopping naar 

verstopping hollen. Is er niet meer menskracht nodig gezien de omstandigheden waarin mensen 

moeten werken om te zorgen dat de doorstroming zo optimaal mogelijk blijft?  

Voorts is zij van mening dat zoveel tijd genomen moet worden als nodig is om de aanbesteding 

zorgvuldig voor te bereiden, ook op technologisch vlak. Zij vraagt zich af wat wordt bedoeld met 

ontkoppeling? Is er geen sprake van overleg met de gemeente Haarlem? Zij adviseert de contacten 

beter op orde te krijgen en de gemeente medeverantwoordelijk te maken voor de zuivering van water. 

Mevrouw Corbey stelt ook de rol van de klankbordgroep aan de orde. Zij wil weten wat er van zo’n 

klankbordgroep verwacht wordt. Waarom is dit nodig? Wordt feedback verwacht op technisch 

niveau?  Zij vindt tenslotte dat gedacht moet worden van binnen naar buiten; er zijn een paar 

brouwerijen in de buurt. Kan bekeken worden of overleg mogelijk is? Misschien zelfs 

samenwerking?  En zij is benieuwd naar het slib. Bestaat er een strategie voor? Slib is volgens haar 

zeker een aspect van circulaire waterzuivering dat moet worden meegenomen in de businesscase.  

 

De heer Knapp heeft ook complimenten voor de toelichtende nota waarin twee volwaardige 

alternatieven worden geschetst. Zijn fractie stemt in met de nieuwbouwvariant juist ook om proactief 

plannen te maken om mee aan de slag te gaan. Hij constateert dat er een lange fase voorzien wordt 

waarin een ongelofelijk aantal besluiten worden verwacht. Reden waarom hij de portefeuillehouder 

vraagt om een toezegging een aparte bestuursagenda te maken voor dit project om invulling te geven 

aan de kaders en de rol. Met name de techniekkeuze is daarin relevant en hij denkt dat het van belang 

is hiervoor een speciale businesscase uit te werken. Tijdens de rondleiding bij de waterzuivering is 

het hem duidelijk geworden dat het niet goed meer functioneert. Het is duidelijk dat het niet alleen de 

ouderdom betreft maar ook is geprobeerd modulair nieuwbouw te plegen binnen de bestaande 

zuiveringsinstallatie. Door te kiezen voor volledige nieuwbouw ziet hij een kans wat betreft volume 

en bouw. Zijn laatste punt betreft conjunctuur en de VVD-fractie wil om bewustzijn vragen voor 

anticyclisch anticiperen en de volgende go en no-go momenten.   

 

Mevrouw Stoop dankt voor alle informatie en zet in op nieuwbouw, waarbij de keuze is versterkt 

door de voorliggende stukken. Zij concludeert dat veel verwarring bestaat over wat bekend is over de 

verschillende technieken. Wat doet Hoogheemraadschap Rijnland met de conclusies uit de second 

opinion? Daarnaast vraagt zij zich af wat het betekent dat de AWZI Haarlem Waarderpolder te klein 

is voor de slibcentralisatie. Is hierover een rapport voorhanden? Voorts heeft zij een vraag over de 

stikstofaanvraag en dan met name over het feit dat Rijnland nog niet geregistreerd is. Daarvan is zij 

geschrokken. De stukken waarover we nu spreken gaan met name in op de installatie zelf, maar 

nieuwbouw zal ook stikstof uitstoten en dat is niet terug te lezen in de stikstofaanvraag. Zij vindt dit 

zorgwekkend ook al omdat het een project is van nationaal belang. Inhakend op de vragen van 

mevrouw Corbey aangaande de klankbordgroep en de rol van deze groep is de gedachte van mevrouw 

Stoop dat de hele commissie betrokken moet worden.  

 

Mevrouw Willemse spreekt ook dank uit namens haar partij voor de aandacht, gedetailleerde stukken 

en bezoeken die afgelegd konden worden. Zij ervaart het als prettig om de informatie te lezen 

waardoor het concreet wordt en een basis legt voor het nemen van een beslissing. De commissie is 

goed meegenomen in het hele proces. Zij vindt duurzaamheid in de nieuwbouw van groot belang 

aangezien het een installatie betreft die vele generaties moet blijven functioneren. Zij heeft overigens 

het idee dat hiermee rekening wordt gehouden. Zij heeft wel een technische vraag wat betreft extern 

ingehuurde mensen. Sluit dit aan bij het strategisch personeelsplan?  

Specifiek wat betreft dit grote project en het enorme bedrag aan inhuur van medewerkers vraagt zij 

wat de overwegingen hiervoor zijn geweest met name ook omdat dit project nog jaren duurt. Wat 

betekent het dan voor dit project?  

 

Portefeuillehouder Fierens dankt voor de complimenten en geeft die door aan ieder die een bijdrage 
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heeft geleverd. Eenieder heeft de bezoeken/rondleidingen aan de Waarderpolder positief ervaren 

waardoor de openheid van gesprekken is bevorderd. De heer Stuurman zei terecht dat de mens 

onontbeerlijk blijft. Dat is zeer zeker van toepassing op de Waarderpolder waar de 

zuiveringsinstallatie in de lucht wordt gehouden vanwege liefde voor het vak. Dat brengt haar bij het 

besluit waarvoor de commissie nu staat. Zij licht de businesscase toe, gebaseerd op 30 

onderzoeksrapporten, waardoor deze zorgvuldig is onderbouwd en waarvan de consistentie is 

geverifieerd. Mevrouw Fierens realiseert zich dat in de afgelopen tien jaar de Waarderpolder te 

weinig aandacht heeft gekregen. Het streven van het college is de basis op orde te brengen in de 

komende tien jaar. Na de eerste aanzet in 2017 en de opdracht voor een businesscase in 2018 wordt 

nu tempo op Haarlem Waarderpolder gezet. De installatie is oud en loopt tegen de maximale 

belasting aan. Daarbij is energiebeperking nodig en willen we de slibstrategie uitvoeren. De vragen 

die zijn gesteld, zijn passend bij de voorbereiding. De keuze ligt er: nieuwbouw of renovatie. 

Geconcludeerd kan worden dat de meeste sprekers een voorkeur voor nieuwbouw hebben 

uitgesproken. Daarmee kan de optie voor renovatie geschrapt worden en kan de focus in de discussie 

op een vervolg van de nieuwbouw gelegd worden. Daar is ook dringend behoefte aan.  

 

Mevrouw Fierens beantwoordt de specifieke vragen. 

Duurzaamheid is een belangrijk onderwerp voor iedereen en dat geldt ook voor Rijnland. Er wordt al 

gewerkt met de GWW-criteria waaraan wordt getoetst. Mochten er opties naar voren komen die 

kostbaar maar wel duurzaam zijn, dan worden die opties voorgelegd zodat steeds gevraagd zal 

worden een besluit te nemen. Het verwijderen van oude onderdelen wordt in principe ook circulair 

gedaan. 

Prognoses: Er ligt een prima deelrapport over prognoses waarin de demografische ontwikkelingen 

aan bod komen, aangezien wordt voorzien dat er veel nieuwbouw van woningen zal plaatsvinden. 

Desgewenst kan hierover – vertrouwelijk – een deelrapport beschikbaar worden gesteld. Er is overleg 

met de gemeente Haarlem en omgeving en dat geldt eveneens voor een aantal bedrijven rondom het 

terrein. Dat neemt niet weg dat er ook spelers in de buurt zijn waarmee nog geen contacten bestaan 

zoals de genoemde brouwerijen maar er is ook een kinderdagverblijf. Participatie van de omgeving en 

stakeholders zullen extra meegenomen gaan worden.  

De heer Knapp stipte een belangrijk punt aan, namelijk een bestuursagenda voor Haarlem 

Waarderpolder. In de Nota van Toelichting wordt hier nader op  ingegaan.  

Vervolgens is daar de rol van de klankbordgroep – waarmee goede ervaringen bestaan. Mevrouw 

Fierens voorziet een gesprek zonder dat dit tot besluitvorming leidt, zoals ook het geval was in de 

Driemanspolder. We hebben al veel open gesprekken gevoerd over de Waarderpolder waarbij 

niemand een blad voor de mond heeft genomen. Dat geeft aan beide zijden comfort. Zij denkt verder 

aan informatievoorziening over de voortgang. Leden van de klankbordgroep hoeven zich niet te 

committeren, besluiten worden in de staande organisatie genomen. . 

 

De heer Kastelein licht het financieel kader toe dat ook in de besluitnotitie is opgenomen. Het betreft 

de grootste investering van het Hoogheemraadschap Rijnland ooit. Ten opzichte van de vorige 

periode zijn hogere ramingen gepresenteerd en risico-reserveringen zijn meer realistisch gemaakt. 

Daarnaast is een aantal ramingen nu in een totaalpost opgenomen uitkomend op een totaalbedrag van 

152 miljoen euro. Binnen Rijnland is gekeken of dit het juiste kader is. Uiteindelijk heeft Arcadis in 

de second opinion bekeken of de juiste variabelen zijn gehanteerd om voldoende comfort te hebben. 

De mening van Arcadis is dat de becijfering mogelijk aan de bovenkant is te typeren en tegelijkertijd 

bevestigen zij dat alle risico’s zijn ingebracht. Dat is de reden waarom 152 miljoen euro genoemd is 

waarbij een bandbreedte wordt gegeven om rekening te houden met onvoorziene factoren, hetzij 

positief, hetzij negatief. Overigens was ook de mening van Arcadis dat het beter is te kiezen voor 

nieuwbouw.  

Mevrouw Willemse vroeg naar externe kennis versus interne kennis en wat de meest verstandige 

keuze is. Het idee is om deskundigheid in te huren om expertise in het project te brengen. Rijnland 

doet dit niet iedere dag en externen hebben hier meer ervaring mee. Daarnaast zal deskundigheid 

nodig zijn; het is op zich al ingewikkeld om een zuiveringsinstallatie te bouwen, laat staan in de 

complexiteit waarin dit nu voorgesteld wordt. Daarom is een behoorlijk bedrag opgenomen om die 
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deskundigheid extern in te kunnen huren.  

 

Mevrouw Fierens noemt nog enkele aandachtspunten zoals conjunctuur die ook tijdens het recente 

werkbezoek ter sprake kwam. In het hele proces, zoals nu voorzien, is een voorbereidingsproces 

nodig om het totale project te kunnen starten. Over twee jaar zal pas gestart kunnen worden met de 

bouw. Het vraagstuk rondom slib speelt een cruciale rol; reden waarom gesproken kan worden over 

een opstap naar een grondstoffenfabriek in de Waarderpolder. Een klankbordgroep is dan een heel 

nuttige methode om het project met dergelijke trajecten te verrijken.  

 

De voorzitter concludeert dat geen van de leden een voorkeur heeft uitgesproken voor renovatie en 

stelt voor deze optie terzijde te leggen. De heer De Mooij beaamt dat het CDA kiest voor nieuwbouw 

en wil opmerken om de werkzaamheden zowel boven- als ondergronds goed aan te pakken. De 

voorzitter stelt voorts vast dat er geen opmerkingen zijn aangaande de hoogte van het 

voorbereidingskrediet. Reden waarom hij voorstelt in een tweede termijn uitsluitend sprekers uit te 

nodigen over de technologische keuze en de wijze waarop de VV betrokken kan worden in het 

proces.  

 

Tweede termijn 

De heer Revet heeft zorg over de complexiteit. De techniek van zuivering is een primaire vereiste. Is 

er sprake van integrale systeemverantwoordelijkheid omdat veelal in deelprojecten zal worden 

gewerkt? Consistentie is dan juist enorm belangrijk.  

Mevrouw Corbey beaamt de keuze van de PvdA die weliswaar voor nieuwbouw is, maar zij 

benadrukt wel nadrukkelijk het “huisje” te laten staan. Wat betreft de techniekkeuze is het volgens 

haar van belang om goed na te denken. Zij spreekt de hoop uit dat dit consciëntieus gebeurt.  

 

De heer Knapp dankt voor de beantwoording en hij onderstreept de conjunctuur. Het gaat niet om 

morgen maar over een start over twee jaar vanaf vandaag. Hij vindt het voorgestelde bedrag aan de 

hoge kant waarin onvoldoende expliciet wordt gemaakt dat het gaat om de conjunctuur over twee 

jaar. Hij ziet dit toch graag terug in de stukken, met name hoe acuut een onderwerp is waaromtrent 

een beslissing moet kunnen worden genomen. In aanloop naar de VV-vergadering ziet hij de 

klankbordgroep graag meer uitgewerkt worden, voorzien van een planning en thema’s waarover het 

gesprek gevoerd moet worden.  

 

Mevrouw Stoop vraagt zich nog af of een klankbordgroep nodig is of dat de keuze moet vallen op het 

hanteren van de huidige werkwijze. Om de volle breedte van het onderwerp goed zichtbaar te kunnen 

maken, stelt zij een aparte bestuursagenda voor, inclusief de dwarsverbindingen en de consequenties 

voor het slib. 

 

Mevrouw Willemse wil meegeven dat voorziene risico’s en ook de aanbesteding niet mogen leiden 

tot een ongewenste keuze. Zij wil een goed zicht krijgen op de vraagstelling naar de buitenwereld en 

zij stelt voor om dit vooraf te bespreken om een ongewenste keuze zoveel mogelijk te beperken.   

 

Portefeuillehouder Fierens constateert dat er nog enkele vragen zijn, naast warme aanbevelingen. 

Mevrouw Corbey heeft gelijk omdat zij aardige dingen niet wil laten slopen en daar wil mevrouw 

Fierens graag naar kijken om er later op terug te komen. Voorts merkt zij op dat planning een punt 

van discussie is. Zij stelt daarom voor om een overzicht van de planning te geven voor de komende 

VV-vergadering. Daarnaast zal zij zich buigen over dwarsverbanden, inclusief het dwarsverband dat 

de slibstrategie betreft. Dit is ook een onderwerp geweest in de vorige VV-vergadering. 

Dwarsverbanden en de ontwikkelingen daarin zal zij ook als bouwsteen meenemen in de 

voorbereidende fase, alsook in de planning.  

Tenslotte benadrukt zij dat de staande organisatie zal worden gerespecteerd wat betreft het nemen van 

besluiten. Daaraan zal de klankbordgroep worden toegevoegd en de rol hiervan zal ook verder 

uitgewerkt worden.  
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De voorzitter besluit de beraadslagingen en constateert dat een Nota van Toelichting zal worden 

opgesteld voor de VV-vergadering met daarin de bestuursagenda Haarlem Waarderpolder. Daarnaast 

zal de Nota Van Toelichting een beschrijving van de rol van de klankbordgroep omvatten en ingaan 

de op de mogelijkheden en onmogelijkheden om in te spelen op de conjunctuur bij het aanbesteden. 

De voorzitter verzoekt de leden na te denken over de rol voor henzelf met betrekking tot een te 

formeren klankbordgroep.  

5.b. Voorbereidingskrediet zuiveringstechnische werken 

Mevrouw Fierens licht toe dat het gaat om een krediet ter voorbereiding van het op orde brengen van 

de basis waarbij een aantal zaken vervangen zullen moeten worden. Voorbeelden zijn het afdekken 

van slibbakken die momenteel stinken en het opruimen van oud materiaal dat op een aantal 

zuiveringen is blijven staan, zoals in Gouda, Alphen-Noord en Aalsmeer. Het gaat dus echt om 

vervanging. 

 

De heer Knapp dankt voor het voorstel en refereert aan de laatste VV-vergadering waarin werd 

gevraagd om een voorbereidingskrediet voor het meetinstrumentarium. Hij vraagt of 40 miljoen euro 

in tien jaar evenredig wordt uitgegeven of in de beginjaren meer dan later.  

 

Mevrouw Corbey vraagt hoe de leden geïnformeerd kunnen worden over dit onderwerp omdat er 

zaken zijn waarover de VV-vergadering niet hoeft te beslissen; deze kunnen gewoon gerepareerd 

worden. Zij ziet graag een duidelijke inventarisatie van welke installaties goed zijn om zodoende een 

planmatiger voortgang na te streven en navenante beslissingen te kunnen nemen. Tenslotte vraagt zij 

naar de praktische invulling van asbestinventarisaties. Is er een team of betreft het een enkele 

functionaris die dit gaat uitvoeren? 

 

De heer Revet komt nog eens terug op inhuur van medewerkers waarvoor een bedrag van € 500.000 

is opgenomen. Hij verzoekt met klem hier nog eens goed naar te kijken. Daarnaast vraagt hij naar 

mogelijke consequenties van de AVG binnen de beveiliging en bewaking. Hij kijkt met argusogen 

naar het beleid en de resultaten van het beleid.  

 

De heer Stuurman beseft dat na de uitgebreide aandacht voor de Waarderpolder de andere assets niet 

vergeten mogen worden. Immers, ook bij de andere assets zijn zaken die de locaties netjes en veilig 

moeten houden. Hij acht veiligheid van medewerkers van groot belang. Immers, het zijn mensen die 

hun uiterste best doen om alles draaiende te houden. Daarbij mogen geen gevaarlijke situaties 

ontstaan. Zijn fractie gaat akkoord met kredietverstrekking ten behoeve van de voorbereiding en hij 

vraagt om gepaste aandacht voor details.  

 

Voor de heer De Mooij sprongen er twee zaken uit. Hij beseft de noodzaak van het weer in control 

krijgen van risico’s die minimaal op basisniveau op orde moeten zijn. Hij sluit daarbij aan bij 

mevrouw Corbey die al aangaf een overzicht te willen zien van alle assets om met name ook het 

geheel - preventief - voor ogen te houden. Voor het overige is er instemming met het voorstel van het 

CDA.  

 

De heer Klok vraagt, in lijn met de vraag van de heer Knapp, of het een onderdeel betreft van de 

investeringsruimte. Of is het zo dat dit krediet er extra bijkomt? 

 

Mevrouw Fierens licht toe dat in deze nota een grotere context is toegevoegd wat betreft de 

assetplanning op de langere termijn om zodoende een beter inzicht te geven. Desalniettemin is de 

vraag hoe omgegaan wordt met assetplanning. Het betreft afwegingen met betrekking tot de uitvoer 

en beslissingen hierover door de VV. Zij ziet het belang om het onderwerp assetplanning naar een 

ander niveau te tillen. In dat kader is het voorstel van mevrouw Corbey om een planmatiger aanpak 

toe te passen heel goed. Reden waarom zij zou willen voorstellen om dit voor te bereiden voor de 

commissievergadering binnen de context van behandeling van deze kredietaanvraag en in samenhang 

met assetplanning.  
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De heer Stuurman refereert aan de achterstand in de waterketen en dat gekeken wordt om de basis op 

orde te brengen van de kleine assets. Hij vindt deze kleine assets even belangrijk en een structurele 

aanpak is fundamenteel voor de afwatering.  

 

De heer Kastelein licht het bedrag toe – 40 miljoen euro – waarvoor het de bedoeling is te investeren 

in preventief onderhoud en voor een groot deel de keten te versterken. Het bedrag is opgenomen in de 

investeringsprojecten zoals opgenomen in de begroting 2020 en het MJP. 

De voorzitter vraagt of er behoefte is aan een tweede termijn en dat is het geval.  

 

De heer Knapp dankt voor de toelichting en verzoekt de portefeuillehouder om een overzicht waarin 

een beleidskeuze wordt beschreven, voorzien van middelen, en waarin het te bereiken effect van de 

voorstellen meegenomen wordt. 

 

De heer Kastelein stelt daarop voor om bij de mid-term te spreken of de inzet van de extra 40 miljoen 

leidt tot het gewenste effect.  

 

De voorzitter noteert twee toezeggingen, namelijk de toezegging van de heer Kastelein om bij de 

mid-term te spreken of de inzet van de extra 40 miljoen leidt tot het gewenste effect.  En de 

toezegging van mevrouw Fierens om in een volgende commissievergadering inzicht te verschaffen in 

de werking van de LTAP. Voorzien van deze twee toezeggingen kan het als hamerstuk worden 

geagendeerd voor de VV-vergadering.  

5.c. 

 

Kredietaanvraag Regionale keringen 

De dijkgraaf vraagt of de stukken voor zich spreken.  

 

De heer Mooren vraagt of het mogelijk is om dit voorstel om drie dijken te verbeteren, in drie 

afzonderlijke aanvragen te splitsen. Voor hem zijn lokale aannemers favoriet. Per deel kan lokaal 

aanbesteed worden tot 5,5 miljoen euro. 

 

De dijkgraaf licht toe dat het nu gaat om een kredietaanvraag waarvan gevraagd wordt dit geld uit te 

geven. Het gaat om drie afzonderlijke werken (drie projecten) die afzonderlijk van elkaar in de markt 

worden aanbesteed. Het gaat dus om drie aanbestedingen. Dat is iets anders dan het geld ineens uit te 

geven.  

 

De heer Mooren legt uit dat zijn vraag voortkomt uit de stukken waarin staat dat het gaat over een 

openbare aanbesteding omdat het een bedrag betreft van 13,5 miljoen euro.  

 

De dijkgraaf antwoordt dat, indien dit er staat, dat onjuist verwerkt is in de tekst waardoor dit, in dat 

geval, zal moeten leiden tot een Nota van Wijziging.  

 

De heer Mooren vraagt de dijkgraaf of hij bereid is om de aanvraag te splitsen en daarmee te kiezen 

voor lokale aannemers.  

 

De dijkgraaf merkt op dat het aanbestedingsbeleid is vastgelegd in de VV-vergadering. Voor deze 

werken bestaat geen verplichting tot een Europese aanbesteding maar ze moeten wel openbaar 

aanbesteed worden. Iedereen moet de kans gegeven worden zich in te schrijven om zodoende gebruik 

te maken van de concurrentie in de markt. Het mag daarbij duidelijk zijn dat de kracht van lokale 

aannemers die op eigen grondgebied werken een voorkeur heeft.  

 

De heer Revet is voorstander van marktwerking. Mocht de dijkgraaf eventueel overwegen om de 

aanbesteding in drie delen te splitsen dan zou dat volgens hem verboden zijn. Voorts kijkt hij uit naar 

het volgende project.  

 

De heer Stuurman heeft begrip voor het beleid en de achterliggende gedachte. Voor hem is het de 

vraag of het bestuur hierover gaat. Hij ziet zeker voordelen in het gebruik van lokale aannemers, maar 

het kan volgens hem niet zo zijn dat het bestuur bij de goedkeuring van een krediet meegeeft dat 

gedacht moet worden aan het aanbestedingsbeleid. Dat is richting geven aan iets waarvoor al richting 

gegeven is.  
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De heer Moorman antwoordt dat het voor hem gaat om een voorkeur voor lokale aannemers. Zij 

kennen de buurt en de mensen. Hij noemt de destijds georganiseerde openbare aanbesteding bij 

Hoogmade die stroef liep doordat een aannemer uit de andere kant van Nederland werd 

gecontracteerd en uiteindelijk een lokale aannemer het project heeft moeten afmaken. Voorts is het 

hem nu nog altijd niet duidelijk geworden hoe het nu precies zit: kunnen de drie projecten zodanig 

gesplitst worden dat het gaat om bedragen van minder dan 5,5 miljoen euro zodat lokaal aanbesteed 

kan worden?  

 

Mevrouw Willemse noemt daarbij dat in paragraaf 1.1 bij het onderwerp ‘risico’s’ duidelijk staat 

aangegeven dat “gezien de financiële omvang wordt aanbesteed op nationaal niveau”.  

 

De dijkgraaf stelt dat per werk/project een grens ligt van 5,5 miljoen euro. Hij gaat ervan uit dat dit 

bedrag niet overschreden wordt. Voorts stelt hij dat de commissie als bestuur het aanbestedingsbeleid 

heeft vastgesteld. Daar dient hij zich aan te houden. Dat betekent dat dit werk qua omvang en grootte 

nationaal openbaar aanbesteed wordt. De vraag is of de lokale aannemer prevaleert boven andere 

aannemers. Bij kleinere projecten is dat soms het geval doordat gebruik gemaakt kan worden van 

lokale kennis die zelfs van doorslaggevend niveau kan zijn. Binnen de kaders die zijn gesteld ziet hij 

geen reden om in dit geval af te wijken.  

 

De heer De Mooij vraagt of in de gunningsvoorwaarden eventueel kan worden opgenomen dat bij een 

gelijke of kleine afwijking voorkeur bestaat voor een lokale partij.  

 

De dijkgraaf antwoordt dat in de aanbesteding in bijzondere gevallen een zinsnede kan worden 

meegegeven om een dergelijk belang te duiden. Hij heeft geen reden om aan te nemen dat dit hier 

geldt.  

 

De heer De Mooij meent dat er een belang is voor lokale aannemers en dit in de 

gunningsvoorwaarden kan worden opgenomen.  

 

De heer Revet vindt dat lokale aannemers de tijd mee hebben. Als zij willen offreren, kunnen zij 

gewoon meedoen. 

 

De voorzitter concludeert dat er eensgezindheid is over doorgang van de kredietaanvraag, hoewel de 

heer Moorman een aanpassing wenst. Mocht een Nota van Wijziging nodig zijn voor drie separate 

aanbestedingen dan kan dit toegevoegd worden. Al of niet met die Nota van Wijziging gaat het als 

hamerstuk naar de VV.  

6. Rondvraag  

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.  
 

7. Sluiting  

De voorzitter sluit de vergadering om 14.16 uur. 
 

 


